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PROTOKÓŁ Nr XXXI.2017 

przebiegu Sesji Rady Dzielnicy Nowe Miasto 

która odbyła się w dniu 17 marca 2017 r. 

 

Otwarcie Sesji 

 

Sesja odbyła się w sali obrad Urzędu Miasta Zielona Góra przy ul. Generała Jarosława Dąbrowskiego 

41, początek godzina 14.00. 

Sesję otworzył i jej przewodniczył Przewodniczący Rady Dzielnicy Nowe Miasto radny Zenon Rabęda, 

Przewodniczący Rady Dzielnicy stwierdził prawomocność posiedzenia, z uwagi na obecność 

wymaganego qworum. 

Na Sali znajduje się 15 radnych, na stan Rady 15 radnych. 

 

Przewodniczący Rady Dzielnicy na wstępie przywitał przybyłych: 

Panią Małgorzatę Maśko-Horyza Kierownika Biura Planowania Przestrzennego, Pana Leszka Klima 

Dyrektora KZG, Kierownika Biura Kształtowania Zieleni Pana Artura Maja, Przewodniczącego Zarządu 

Mariusza Zalewskiego, Panią Kierownik Biura Dzielnicy Urszulę Zamiatała, mieszkańców Dzielnicy oraz 

Panie i Panów sołtysów, Panie i Panów radnych Dzielnicy. 

Na Sekretarza obrad wybrano radnego Marka Karwackiego. 

2. Przedstawienie porządku obrad 

 

Przewodniczący Rady Dzielnicy odczytał porządek obrad, który został radnym przesłany w 

zawiadomieniach, po czym spytał czy są propozycje zmiany. 

 

Przewodniczący Zarządu, zwrócił się z prośbą do Państwa radnych o wyrażenie zgody na 

wprowadzenie do porządku obrad następujących projektów uchwał: 

 zaopiniowania propozycji strategicznych inwestycji zgłoszonych przez mieszkańców sołectwa 

Stary Kisielin – druk nr 270, 

 zmieniającą uchwałę w sprawie zaopiniowania propozycji strategicznych inwestyc ji zgłoszonych 

przez mieszkańców sołectwa Stary Kisielin – druk nr 271, 

 opinii o projekcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego pomiędzy ul. Ochla-Osiedlowa i ul.Ochla-Kożuchowska w 

Zielonej Górze – druk nr 272. 

 

Ponadto Przewodniczący Zarządu poprosił o wyrażenie zgody na wprowadzenie pkt. 3a, tj. informacji o 

najważniejszych przepisach dotyczących wycinki drzew. 

   

Przewodniczący Rady Dzielnicy, poprosił o przegłosowanie przyjęcia do porządku obrad 

zaproponowanych projektów uchwał: 

 druk nr 270 – radni przyjęli 14 głosami, 1 osoba wyszła, 

 druk nr 271 – 14 głosami za, 

 druk nr 272 – 14 głosami za. 

 

Informacje dotyczącą wycinki drzew, radni przyjęli również 14 głosami za. 
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Przewodniczący Rady Dzielnicy poprosił o przegłosowanie porządku obrad wraz z wprowadzonymi 

zmianami. 

Porządek obrad wraz z zaproponowanymi zmianami przyjęto 14 głosami za.  

 

3. Przyjęcie protokołu obrad z poprzedniej Sesji 

  

Przewodniczący Rady Dzielnicy, zwrócił się z zapytaniem do Sekretarza obrad czy zostały zgłoszone 

uwagi do treści protokołu ostatniej Sesji Rady Dzielnicy. 

Sekretarz oświadczył, że nikt z radnych uwag nie zgłosił. 

 

Przewodniczący Rady Dzielnicy poprosił o przegłosowanie przyjęcia protokołu.  

Protokół został przyjęty 13 głosami za i 1 wstrzymującym się. 

 

 

3a. Informacja  o najważniejszych  przepisach dotyczących wycinki drzew 

 

Kierownik Biura Kształtowania Zieleni Pan Artur Maj, poinformował, że od 1 stycznia br obowiązują 

nowe przepisy odnośnie wycinki drzew. Wcześniej każdorazowo należało wystąpić z wnioskiem o 

wydanie zgody na wycinkę drzew. 

Zgodnie z nowymi przepisami, drzewo może usunąć jedynie właściciel. Użytkownik wieczysty gruntu na 

którym rosną drzewa takiego prawa nie ma, dlatego każdorazowo musi wystąpić o zezwolenie. 

Użytkownik wieczysty jeżeli nie wystąpi o zgodę na wycięcie, a drzewo wytnie ponosi kare w wysokości 

500 zł za każdy centymetr drzewa, Bez zezwolenia można też wycinać drzewa w celu przywrócenia 

gruntu do uprawy. 

 

Radna Dorota Bojar poprosiła o przesłanie w wersji elektronicznej, informacji o zasadach wycinki drzew.  

 

Radny Marek Karwacki – spytał, czy miasto ma kontrolę nad wycinką drzew. 

 

Pan Artur Maj odpowiedział, że zgodnie z ustawa o ochronie przyrody, nie ma „narzędzi” które 

kontrolowały by wycinkę drzew, generalnie ten co wycina drzewa ponosi za to odpowiedzialność. 

 

Radny Krzysztof Wołczyński powiedział, że ok. 1,5 roku temu mieszkaniec Łężycy z ulicy Drobiowej 

złożył wniosek o zgodę na wycinkę drzewa, które w połowie rośnie na terenie prywatnym a w połowie 

na terenie Miasta, kto ma to drzewo wyciąć. 

 

Pan Artur Maj odpowiedział, że z wnioskiem powinien wystąpić właściciel nieruchomości, ale musi być 

zgoda Miasta na wycinkę. 

 

Rany Krzysztof Wołczyński powiedział, że drugi przykład dotyczy ulicy Kwiatowej w Łężycy, przy posesji 

rośnie dąb, który stwarza niebezpieczeństwo bo utrudnia widoczność na drodze, właściciel wystąpił z 

wnioskiem o zgodę na wycinkę, ale otrzymał decyzje negatywną.  

 

Pan Artur Maj odpowiedział, że zgodnie z ustawą musi być ustalona wartość drzewa, od tego zależy 

decyzja, zależy też, kto jest właścicielem nieruchomości przy której drzewo rośnie. 

 

Sołtys wsi Jany Monika Turzańska – spytała komu zgłaszać problem suchych konarów nad drogami. 
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Pan Artur Maj odpowiedział, że w zależności od tego gdzie rośnie drzewo jeżeli jest to teren lasów  to 

Lasy Państwowe, jeżeli drzewo rośnie w granicach pasa drogowego to Zarząd Dróg. 

 

Więcej pytań nie zgłoszono. 

 

Przewodniczący Rady Dzielnicy, podziękował Panu Kierownikowi za informację. 

 

4. Podjęcie uchwał  lub zajęcie stanowiska 

 

1/ 

Przewodniczący Rady Dzielnicy powiedział, że pierwszy projekt uchwały dotyczy opinii o projekcie 

uchwały w sprawie zaopiniowania propozycji strategicznych inwestycji zgłoszonych przez mieszkańców 

sołectwa Krepa – druk nr 257. 

 

Przewodniczący Rady Dzielnicy oświadczył, że projekt uchwały był omówiony na dzisiejszym wspólnym 

posiedzeniu Komisji i uzyskał opinię pozytywną. 

 

Przewodniczący Rady Dzielnicy spytał, czy są jeszcze pytania do projektu uchwały. 

  

Pytań nie zgłoszono. 

 

W związku z tym Przewodniczący Rady Dzielnicy poprosił Przewodniczących Komisji o przedstawienie 

opinii Komisji. 

 

Przewodniczący Komisji Kultury, Sportu, Rekreacji oraz Spraw Społecznych radny Jerzy Żetecki 

powiedział, że Komisja projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie. 

 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury i Gospodarki Komunalnej radny Jarosław Bartkowicz powiedział, 

że Komisja projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie. 

 

Przewodniczący Komisji Integracji Samorządowej radny Marek Karwacki powiedział, że Komisja projekt 

uchwały zaopiniowała pozytywnie. 

 

Przewodniczący Rady Dzielnicy przeprowadził głosowanie. Za przyjęciem głosowało 15 radnych, nikt z 

radnych nie był przeciw, nikt nie wstrzymał się od głosu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie – uchwała Nr XXXI.251.2017. 

 

2/  

Przewodniczący Rady Dzielnicy powiedział, że następny projekt uchwały dotyczy opinii o projekcie 

uchwały w sprawie zaopiniowania propozycji strategicznych inwestycji zgłoszonych przez mieszkańców 

sołectwa Nowy Kisielin – druk nr 258. 

 

Przewodniczący Rady Dzielnicy oświadczył, że projekt uchwały był omawiany na dzisiejszym wspólnym 

posiedzeniu Komisji i uzyskał opinię pozytywną. 

 

Przewodniczący Rady Dzielnicy spytał, czy są pytania do projektu uchwały. 

  

Pytań nie zgłoszono. 
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W związku z tym Przewodniczący Rady Dzielnicy poprosił Przewodniczących Komisji o przedstawienie 

opinii Komisji. 

 

Przewodniczący Komisji Kultury, Sportu, Rekreacji oraz Spraw Społecznych radny Jerzy Żetecki 

powiedział, że Komisja projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie. 

 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury i Gospodarki Komunalnej radny Jarosław Bartkowicz powiedział, 

że Komisja projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie. 

 

Przewodniczący Komisji Integracji Samorządowej radny Marek Karwacki powiedział, że Komisja projekt 

uchwały zaopiniowała pozytywnie. 

 

Przewodniczący Rady Dzielnicy przeprowadził głosowanie. Za przyjęciem głosowało 15 radnych, nikt z 

radnych nie był przeciw, nikt nie wstrzymał się od głosu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie – uchwała Nr XXXI.252.2017. 

 

3/  

Przewodniczący Rady Dzielnicy powiedział, że następny projekt uchwały dotyczy opinii o projekcie 

uchwały w sprawie zaopiniowania propozycji strategicznych inwestycji zgłoszonych przez mieszkańców 

sołectwa Ochla – druk nr 259. 

 

Przewodniczący Rady Dzielnicy dodał, że na posiedzeniu komisji projekt uzyskał opinię pozytywną.  

 

Przewodniczący Rady Dzielnicy spytał, czy są jeszcze pytania. 

 

Pytań nie zgłoszono. 

 

Przewodniczący Rady Dzielnicy poprosił Przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii Komisji. 

 

Przewodniczący Komisji Kultury, Sportu, Rekreacji oraz Spraw Społecznych radny Jerzy Żetecki 

powiedział, że Komisja projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie. 

 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury i Gospodarki Komunalnej radny Jarosław Bartkowicz powiedział, 

że Komisja projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie. 

 

Przewodniczący Komisji Integracji Samorządowej radny Marek Karwacki powiedział, że Komisja projekt 

uchwały zaopiniowała pozytywnie. 

 

Przewodniczący Rady Dzielnicy przeprowadził głosowanie. Za przyjęciem głosowało 15 radnych, nikt z 

radnych nie był przeciw, nikt nie wstrzymał się od głosu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie – uchwała Nr XXXI.253.2017 

 

4/ 

Przewodniczący Rady Dzielnicy powiedział, że kolejny projekt uchwały dotyczy opinii, sprawie 

zaopiniowania propozycji strategicznych inwestycji zgłoszonych przez mieszkańców sołectwa Łężyca – 

druk nr 260. 
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Przewodniczący Rady Dzielnicy oświadczył, że projekt uchwały również był omówiony na dzisiejszym 

posiedzeniu komisji, po czym zwrócił się z prośbą do Przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii 

Komisji. 

 

Przewodniczący Komisji Kultury, Sportu, Rekreacji oraz Spraw Społecznych radny Jerzy Żetecki 

powiedział, że Komisja projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie. 

 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury i Gospodarki Komunalnej radny Jarosław Bartkowicz powiedział, 

że Komisja projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie. 

 

Przewodniczący Komisji Integracji Samorządowej radny Marek Karwacki powiedział, że Komisja projekt 

uchwały zaopiniowała pozytywnie. 

 

Po wysłuchaniu opinii Komisji Przewodniczący Rady Dzielnicy spytał, czy są pytania do projektu 

uchwały. 

Pytań nie zgłoszono. 

 

Przewodniczący Rady Dzielnicy poprosił o przegłosowanie uchwały i przeprowadził głosowanie. Za 

przyjęciem głosowało 15 radnych, nikt z radnych nie był przeciw, nikt nie wstrzymał się od głosu. 

 

Uchwała została podjęta przy 1 głosie wstrzymującym się – uchwała Nr XXXI.254.2017. 

 

5/ 

Przewodniczący Rady Dzielnicy powiedział, że następny projekt uchwały dotyczy opinii o projekcie 

uchwały opinii zaopiniowania propozycji strategicznych inwestycji zgłoszonych przez mieszkańców 

sołectwa Barcikowice – druk nr 261. 

 

Przewodniczący Rady Dzielnicy oświadczył, że projekt tej uchwały był omawiany na dzisiejszym 

wspólnym posiedzeniu komisji i uzyskał pozytywną opinię Komisji. 

 

Przewodniczący Rady Dzielnicy spytał, czy są pytania. 

 

Pytań nie zgłoszono. 

 

Przewodniczący Rady Dzielnicy poprosił Przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii Komisji. 

 

Przewodniczący Komisji Kultury, Sportu, Rekreacji oraz Spraw Społecznych radny Jerzy Żetecki 

powiedział, że Komisja projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie. 

 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury i Gospodarki Komunalnej radny Jarosław Bartkowicz  powiedział, 

że Komisja projekt uchwały  zaopiniowała pozytywnie. 

 

Przewodniczący Komisji Integracji Samorządowej radny Marek Karwacki powiedział, że Komisja projekt 

uchwały zaopiniowała pozytywnie. 

 

Przewodniczący Rady Dzielnicy przeprowadził głosowanie. Za przyjęciem głosowało 15 radnych, nikt z 

radnych nie był przeciw, nikt nie wstrzymał się od głosu. 
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Uchwała została podjęta jednogłośnie – uchwała Nr XXXI.255.2017. 

6/  

Przewodniczący Rady Dzielnicy powiedział, że następny projekt uchwały dotyczy opinii o projekcie 

uchwały w sprawie  zaopiniowania propozycji strategicznych inwestycji zgłoszonych przez mieszkańców 

sołectwa Sucha – druk nr 262. 

 

Przewodniczący Rady Dzielnicy oświadczył, że projekt uchwały był omówiony na dzisiejszym 

posiedzeniu komisji, po czym zwrócił się z prośbą do Przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii 

Komisji. 

 

Przewodniczący Komisji Kultury, Sportu, Rekreacji oraz Spraw Społecznych radny Jerzy Żetecki 

powiedział, że Komisja projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie. 

 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury i Gospodarki Komunalnej radny Jarosław Bartkowicz powiedział, 

że Komisja projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie. 

 

Przewodniczący Komisji Integracji Samorządowej radny Marek Karwacki powiedział, że Komisja projekt 

uchwały zaopiniowała pozytywnie. 

 

Po wysłuchaniu opinii Komisji Przewodniczący Rady Dzielnicy spytał, czy są pytania do projektu 

uchwały. 

Pytań nie zgłoszono. 

 

Przewodniczący Rady Dzielnicy poprosił o przegłosowanie uchwały i przeprowadził głosowanie. Za 

przyjęciem głosowało 15 radnych, nikt z radnych nie był przeciw, nikt nie wstrzymał się od głosu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie – uchwała Nr XXXI.256.2017. 

 

7/ 

Przewodniczący Rady Dzielnicy powiedział, że następny projekt uchwały dotyczy opinii o projekcie 

uchwały w sprawie opinii o projekcie uchwały w sprawie przeniesienia siedziby V Liceum 

Ogólnokształcącego im. Krzysztofa Kieślowskiego w Zielonej Górze – druk nr 263. 

 

Przewodniczący Rady Dzielnicy oświadczył, że projekt tej uchwały nie był omówiony na dzisiejszym 

wspólnym posiedzeniu komisji. 

 

Przewodniczący Rady Dzielnicy spytał czy są pytania.  

Pytań nie zgłoszono. 

 

Przewodniczący Rady Dzielnicy zwrócił się z prośbą do Przewodniczących Komisji o przedstawienie 

opinii Komisji. 

 

Przewodniczący Komisji Kultury, Sportu, Rekreacji oraz Spraw Społecznych radny Jerzy Żetecki 

powiedział, że Komisja projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie. 

 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury i Gospodarki Komunalnej radny Jarosław Bartkowicz powiedział, 

że Komisja projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie. 
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Przewodniczący Komisji Integracji Samorządowej radny Marek Karwacki powiedział, że Komisja projekt 

uchwały zaopiniowała pozytywnie. 

 

Przewodniczący Rady Dzielnicy przeprowadził głosowanie. Za przyjęciem głosowało 15 radnych, nikt z 

radnych nie był przeciw, nikt nie wstrzymały się od głosu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie – uchwała Nr XXXI.257.2017 

 

8/ 

Przewodniczący Rady Dzielnicy powiedział, że następny projekt uchwały dotyczy opinii o projekcie 

uchwały w sprawie opinii o projekcie uchwały w sprawie przeniesienia siedziby VI Liceum 

Ogólnokształcącego w Zielonej Górze- druk nr 264. 

 

Projekt uchwały był dzisiaj omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji, czy są może dodatkowe 

pytania do projektu uchwały. 

  

Pytań nie zgłoszono. 

 

Przewodniczący Rady Dzielnicy zwrócił się do Przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii 

Komisji. 

 

Przewodniczący Komisji Kultury, Sportu, Rekreacji oraz Spraw Społecznych radny Jerzy Żetecki 

powiedział, że Komisja projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie. 

 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury i Gospodarki Komunalnej radny Jarosław Bartkowicz  powiedział, 

że Komisja projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie. 

 

Przewodniczący Komisji Integracji Samorządowej radny Marek Karwacki powiedział, że Komisja projekt 

uchwały zaopiniowała pozytywnie. 

 

Przewodniczący Rady Dzielnicy przeprowadził głosowanie. Za przyjęciem głosowało 15 radnych, nikt z 

radnych nie był przeciw, nikt nie wstrzymał się od głosu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie – uchwała Nr XXXI.258.2017. 

 

9/ 

Przewodniczący Rady Dzielnicy powiedział, że kolejny projekt uchwały dotyczy opinii o projekcie 

uchwały w sprawie przeniesienia siedziby i przekształcenia Miejskiego Przedszkola nr 18 

im.”Czekoladowe Przedszkole” w Zielonej Górze – druk nr 265. 

 

Projekt uchwały był dzisiaj omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji, czy są może dodatkowe 

pytania do projektu uchwały. 

  

Pytań nie zgłoszono. 

 

Przewodniczący Rady Dzielnicy przeprowadził głosowanie. Za przyjęciem głosowało 15 radnych, nikt z 

radnych nie był przeciw, nikt nie wstrzymał się od głosu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie – uchwała Nr XXXI.259.2017. 
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10/ 

Przewodniczący Rady Dzielnicy powiedział, że następny projekt dotyczy wydania opinii o projekcie 

uchwały w sprawie opinii o projekcie uchwały w sprawie likwidacji oddziałów przedszkolnych w szkołach 

podstawowych prowadzonym przez Miasto Zielona Góra – druk nr 266. 

 

Projekt uchwały był dzisiaj omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji, czy są może dodatkowe 

pytania do projektu uchwały. 

  

Pytań nie zgłoszono. 

Przewodniczący Rady Dzielnicy zwrócił się do Przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii 

Komisji. 

 

Przewodniczący Komisji Kultury, Sportu, Rekreacji oraz Spraw Społecznych radny Jerzy Żetecki 

powiedział, że Komisja projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie. 

 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury i Gospodarki Komunalnej radny Jarosław Bartkowicz powiedział, 

że Komisja projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie. 

 

Przewodniczący Komisji Integracji Samorządowej radny Marek Karwacki powiedział, że Komisja projekt 

uchwały zaopiniowała pozytywnie. 

 

Przewodniczący Rady Dzielnicy przeprowadził głosowanie. Za przyjęciem głosowało 15 radnych, nikt z 

radnych nie był przeciw, nikt nie wstrzymał się od głosu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie – uchwała Nr XXXI.260.2017. 

 

11/ 

Przewodniczący Rady Dzielnicy powiedział, że następny projekt uchwały dotyczy opinii o projekcie 

uchwały w sprawie opinii o projekcie uchwały w sprawie przekształcenia Szkoły Podstawowej nr 24 z 

Oddziałami Integracyjnymi w Zielonej Górze i Miejskiego Przedszkola nr 43 w Zielonej Górze – druk nr 

267. 

 

Projekt uchwały też był dzisiaj omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji, czy są może dodatkowe 

pytania do projektu uchwały. 

  

Pytań nie zgłoszono. 

 

Przewodniczący Rady Dzielnicy zwrócił się do Przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii 

Komisji. 

 

Przewodniczący Komisji Kultury, Sportu, Rekreacji oraz Spraw Społecznych radny Jerzy Żetecki 

powiedział, że Komisja projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie. 

 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury i Gospodarki Komunalnej radny Jarosław Bartkowicz powiedział, 

że Komisja projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie. 

 

Przewodniczący Komisji Integracji Samorządowej radny Marek Karwacki powiedział, że Komisja projekt 

uchwały zaopiniowała pozytywnie. 
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Przewodniczący Rady Dzielnicy przeprowadził głosowanie. Za przyjęciem głosowało 15 radnych, nikt z 

radnych nie był przeciw, nikt nie wstrzymał się od głosu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie – uchwała Nr XXXI.261.2017. 

 

12/ 

Przewodniczący Rady Dzielnicy powiedział, że kolejny projekt dotyczy wydania opinii o projekcie 

uchwały w sprawie opinii o projekcie uchwały w sprawie nadania statutu Miejskiemu Przedszkolu nr 46 

w Zielonej Górze – druk nr 268. 

 

Projekt uchwały był dzisiaj omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji, czy są może dodatkowe 

pytania do projektu uchwały. 

  

Pytań nie zgłoszono. 

 

Przewodniczący Rady Dzielnicy zwrócił się do Przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii 

Komisji. 

 

Przewodniczący Komisji Kultury, Sportu, Rekreacji oraz Spraw Społecznych radny Jerzy Żetecki 

powiedział, że Komisja projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie. 

 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury i Gospodarki Komunalnej radny Jarosław Bartkowicz powiedział, 

że Komisja projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie. 

 

Przewodniczący Komisji Integracji Samorządowej radny Marek Karwacki powiedział, że Komisja projekt 

uchwały zaopiniowała pozytywnie. 

 

Przewodniczący Rady Dzielnicy przeprowadził głosowanie. Za przyjęciem głosowało 15 radnych, nikt z 

radnych nie był przeciw, nikt nie wstrzymał się od głosu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie – uchwała Nr XXXI.262.2017. 

 

13/ 

Przewodniczący Rady Dzielnicy powiedział, że następny projekt uchwały dotyczy opinii o projekcie 

uchwały w sprawie opinii o projekcie uchwały w sprawie ustalenia kryteriów rekrutacji do publicznych 

szkół podstawowych, dla których organem prowadzącym jest Miasto Zielona Góra – druk nr 269. 

 

Projekt uchwały był dzisiaj omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji, czy są może dodatkowe 

pytania do projektu  uchwały. 

  

Pytań nie zgłoszono. 

 

Przewodniczący Rady Dzielnicy zwrócił się do Przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii 

Komisji. 

 

Przewodniczący Komisji Kultury, Sportu, Rekreacji oraz Spraw Społecznych radny Jerzy Żetecki 

powiedział, że Komisja projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie. 
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Przewodniczący Komisji Infrastruktury i Gospodarki Komunalnej radny Jarosław Bartkowicz powiedział, 

że Komisja projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie. 

 

Przewodniczący Komisji Integracji Samorządowej radny Marek Karwacki powiedział, że Komisja projekt 

uchwały zaopiniowała pozytywnie. 

 

Przewodniczący Rady Dzielnicy przeprowadził głosowanie. Za przyjęciem głosowało 15 radnych, nikt z 

radnych nie był przeciw, nikt nie wstrzymał się od głosu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie – uchwała Nr XXXI.263.2017. 

 

14/ 

Przewodniczący Rady Dzielnicy powiedział, że następny projekt uchwały dotyczy opinii o projekcie 

uchwały w sprawie zaopiniowania strategicznych inwestycji  zgłoszonych przez mieszkańców sołectwa 

Stary Kisielin – druk nr 270. 

 

Projekt uchwały był dzisiaj omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji, czy są może dodatkowe 

pytania do projektu uchwały. 

  

Pytań nie zgłoszono. 

 

Przewodniczący Rady Dzielnicy zwrócił się do Przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii 

Komisji. 

 

Przewodniczący Komisji Kultury, Sportu, Rekreacji oraz Spraw Społecznych radny Jerzy Żetecki 

powiedział, że Komisja projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie. 

 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury i Gospodarki Komunalnej radny Jarosław Bartkowicz powiedział, 

że Komisja projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie. 

 

Przewodniczący Komisji Integracji Samorządowej radny Marek Karwacki powiedział, że Komisja projekt 

uchwały zaopiniowała pozytywnie. 

 

Przewodniczący Rady Dzielnicy przeprowadził głosowanie. Za przyjęciem głosowało 15 radnych, nikt z 

radnych nie był przeciw, nikt nie wstrzymał się od głosu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie – uchwała Nr XXXI.264.2017. 

 

15/ 

Przewodniczący Rady Dzielnicy powiedział, że następny projekt uchwały dotyczy opinii o projekcie 

uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie zaopiniowania strategicznych inwestycji zgłoszonych 

przez mieszkańców sołectwa Stary Kisielin – druk nr 271. 

 

Projekt uchwały był dzisiaj omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji, czy są może dodatkowe 

pytania do projektu uchwały. 

  

Pytań nie zgłoszono. 

 

Przewodniczący Rady Dzielnicy zwrócił się do Przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii 
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Komisji. 

 

Przewodniczący Komisji Kultury, Sportu, Rekreacji oraz Spraw Społecznych radny Jerzy Żetecki 

powiedział, że Komisja projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie. 

 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury i Gospodarki Komunalnej radny Jarosław Bartkowicz powiedział, 

że Komisja projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie. 

 

Przewodniczący Komisji Integracji Samorządowej radny Marek Karwacki powiedział, że Komisja projekt 

uchwały zaopiniowała pozytywnie. 

 

Przewodniczący Rady Dzielnicy przeprowadził głosowanie. Za przyjęciem głosowało 15 radnych, nikt z 

radnych nie był przeciw, nikt nie wstrzymał się od głosu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie – uchwała Nr XXXI.265.2017. 

 

16/ 

Przewodniczący Rady Dzielnicy powiedział, że następny projekt uchwały dotyczy opinii o projekcie 

uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego pomiędzy ul. Ochla-Osiedlowa i ul. Ochla-Kożuchowska w Zielonej Górze – druk nr 

272. 

 

Projekt uchwały był dzisiaj omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji, czy są może dodatkowe 

pytania do projektu  uchwały. 

  

Pytań nie zgłoszono. 

 

Przewodniczący Rady Dzielnicy zwrócił się do Przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii 

Komisji. 

 

Przewodniczący Komisji Kultury, Sportu, Rekreacji oraz Spraw Społecznych radny Jerzy Żetecki 

powiedział, że Komisja projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie. 

 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury i Gospodarki Komunalnej radny Jarosław Bartkowicz powiedział, 

że Komisja projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie. 

 

Przewodniczący Komisji Integracji Samorządowej radny Marek Karwacki powiedział, że Komisja projekt 

uchwały zaopiniowała pozytywnie. 

 

Przewodniczący Rady Dzielnicy przeprowadził głosowanie. Za przyjęciem głosowało 15 radnych, nikt z 

radnych nie był przeciw, nikt nie wstrzymał się od głosu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie – uchwała Nr XXXI.266.2017. 

 

5.Interpelacje i zapytania. 
 

 

Przewodniczący Rady Dzielnicy spytał, czy ktoś z radnych chce zabrać głos. 

 

Radny Krzysztof Wołczyński, odczytał interpelacje, które następnie złożył na piśmie, dotyczące: 
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-udzielonej odpowiedzi na interpelacje dotyczącą rocznej daniny o charakterze publicznym za 

umieszczenie przyłącza wodociągowego w pasie drogowym, 

-przebudowy ulicy Odrzańskiej w Łężycy, 

-zatrudnienia opiekuna kompleksu sportowego w Łężycy, 

 (Interpelacje w załączeniu). 

 

Radna Dorota Bojar stwierdziła, że po zimie stan dróg gruntowych, uważam za konieczne zakup 

dodatkowej równiarki, bo ostatnio „nasza” była zepsuta i drogi nie były równane. 

Słyszała też o Sesji Nadzwyczajnej w mieście, na temat budowy ścieżek rowerowych, chciałabym 

wiedzieć cos więcej na ten temat. 

 

Radny Czesław Śnieżko powiedział, że nawiązując do interpelacji radnego Wołczyńskiego, że radni 

Dzielnicy powinni mieć większe prawa, np. przy podziale budżetu, w całości go popieram. 

 

Radny Krzysztof Wołczyński oświadczył, że za czasów „funkcjonowania” Gminy, Gmina tylko z PIT-u i 

CIT-u miała dochodu około 17 mln rocznie, a w 2015 prawie 19 mln co stanowi obecnie dodatkowy 

przychód dla miasta. Nie licząc obecnego wzrostu przychodów z podatków do budżetu w latach przed 

likwidacjią gminy wynosiły one w 2014 r około 17 mln rocznie, razy 5 lat to jest 85 mln, do tego należy 

dodać 20 mln z programu Zintegrowane Inwestycje Terytorialne, które przewidziane były na inwestycje 

na terenie byłej gminy. Razem tylko te dwie pozycje w okresie 5 lat dają kwotę 105 mln nie licząc do tej 

kwoty różnych dodatkowych kwot wynikających z dotacji na obszary wiejskie i programów pomocowych 

na rozwój obszarów wiejskich. Wynika z tego, że mieszkańcy sami sobie zafundowali bonus w 

wysokości 100 mln złotych i jeszcze stracili 5 mln. Miasto według deklaracji prezydenta Kubickiego 

miało wydawać 20 mln rocznie przez 5 lat na terenach zlikwidowanej gminy, a z informacji, jakie 

uzyskaliśmy z Departamentu Inwestycji przez prawie 2 lata wydała tylko około 14 mln to tyle, co 

przeznaczała najmniej na inwestycje była gmina. Mimo wszystko w poprzednim ustroju Radni Gminy 

mieli konkretny wpływ na toczące się inwestycje a obecnie radni Dzielnicy mogą się tylko bezradnie 

przyglądać i wygłaszać swoje opinie bez żadnej mocy prawnej i oczywiście prosić o realizacje 

konkretnych uchwalonych inwestycji przez mieszkańców licząc na przychylność urzędników.         

 
 

Przewodniczący Rady Dzielnicy odpowiadając na pytanie radnej Doroty Bojar, wyjaśnił że 14 bm odbyła 

się Sesja Rady Miasta na której omówiono jeden punkt, tzn. budowę ścieżek rowerowych na terenie 

starego i nowego Miasta Zielona Góra. Podjęta została Uchwała Rady Miasta, w której objęto cały teren 

budowy ścieżek rowerowych jest to zawarte w projekcie, tak by zdążyć złożyć wniosek, został 

połączony tylko „kawalątek” ścieżki rowerowej w Zawadzie, dotyczy to trzech posesji gdzie mieszkańcy 

nie wyrazili zgody, na wejście na ich teren posesji, chodzi łącznie o 8 m
2
, ale to nie zatrzymuje 

inwestycji. Wniosek został złożony, będziemy spięci ścieżkami z sąsiednimi gminami, to tyle co mogę 

powiedzieć. 

 

Radny Roman Rekut spytał czy jest już naprawiona równiarka, jeżeli tak to kiedy będzie nowy 

harmonogram prac. 

 

Radny Czesław Śnieżko spytał, czy mamy możliwość wglądu w koszty inwestycji jakie zostały  

wykonane, mam wątpliwości co do kosztów placu zabaw w Krępie. Kiedy będzie „podpięta” do 

kanalizacji świetlica w Krępie. 

 

Przewodniczący Rady Dzielnicy, wyjaśnił, że na spotkaniu z sołtysami wszystkie koszty inwestycji były 

szczegółowo omówione. 
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Radny Krzysztof Wołczyński oświadczył, że w związku z wieloma uchwałami z różnych dziedzin 

funkcjonowania społecznego prosi Przewodniczącego Rady Dzielnicy o podjęcie działań, aby w czasie 

sesji lub też komisji zapewnić radnym należytą obsługę prawną. Uchwały, jakie opiniują radni Dzielnicy, 

które przekazują Radzie Miasta, jako organowi uchwałodawczemu prawa miejscowego maja skutki 

prawne dla wszystkich Mieszkańców Zielonej Góry. Co prawda radni Dzielnicy tylko opiniują bez 

skutków prawnych, ale to nie zwalnia nas z odpowiedzialności za treść stanowionego prawa 

miejscowego i legimityzowanie uchwał przedstawianych przez włodarzy.  

Często mam wątpliwości natury prawnej w trakcie omawiania przedstawionych uchwał i nie mam 

możliwości skonfrontowania tych wątpliwości z radcą prawnym. Ponadto często jest tak, że część 

uchwał otrzymujemy jeden dzień przed sesja a bywa, że w dniu rozpoczęcia sesji, co uniemożliwia 

zapewnienia merytorycznego przygotowania się do zajęcia stanowiska w sprawie opisanej w uchwale.  

Podejmując stosowne decyzje, jako radny Dzielnicy mam obowiązek kierować się dobrem Dzielnicy i jej 

Mieszkańców. Dlatego też w trosce o poziom swojej pracy prawodawczej powinienem mieć możliwość 

korzystania w tym zakresie ze wsparcia radcy prawnego.  

 

Przewodniczący Rady Dzielnicy odpowiedział, że spróbuje się w tej sprawie coś dowiedzieć. 

 

Radny Jerzy Żetecki spytał czy ktoś rozmawiał, że mieszkańcami Zawady na temat oddania gruntu pod 

ścieżkę rowerową.  

   

6.Sprawy  różne. 

 

1/ 

Przewodniczący Rady Dzielnicy podziękował Dyrektorowi KZG Panu Leszkowi Klimowi za wybór firmy 

sprzątającej drogi. 

2/ 

Sołtys wsi Zawada Jan Smoter w nawiązaniu do ścieżek rowerowych, nie wyobrażam sobie aby na 

chodniku który ma 1,2 m była ścieżka rowerowa. 

3/ 

Radny Jerzy Żetecki, ścieżka przy ulicy Papierowej biegnie przy samych budynkach, żaden kierowca 

nie ma dobrego pola widzenia przy wyjeździe. 

4/ 

Sołtys wsi Ochla Aleksander Kosowicz powiedział, że w Ochli od zeszłego roku leżą w rowach suche 

gałęzie, kto ma je posprzątać. 

5/ 

Dyrektor Zakładu Komunalnego Pan Leszek Klim, odpowiadając na pytanie, to pragnę wyjaśnić że 

problemem nie była awaria równiarki lecz warunki pogodowe, na dzień dzisiejszy mamy do dyspozycji 

dwie równiarki, obie pracują swoją i wynajętą, staramy się maksymalnie drogi wyrównać jedna pracuje 

od strony południowej druga od strony północnej. Druga sprawa o którą spytał radny Śnieżko, to koszty 

inwestycji, myślę że nie będzie problemu aby podać koszty jakie będą kogoś interesować. Co do gałęzi, 

to w roku 2015 wspólnie z CIS był realizowany program, no niestety nie został do końca zrealizowany 

bo nie było osób chętnych do pracy, obecnie mamy w reklamacji urządzenie do rozdrabniania gałęzi, 

jak tylko wróci z reklamacji będziemy się starać uporządkować rowy, bo będą utrudniać koszenie traw. 

Co do skanalizowania części budynku świetlicy w Krępie, to nastąpił błąd przy projektowaniu sieci, ale 

myślę że najpóźniej w czerwcu sieć będzie „spięta”. 

6/ 

Sołtys wsi Barcikowice Franciszek Kosidło powiedział, że kiedy byliśmy gminą kolektor przy drodze Nr 

279 był systematycznie czyszczony, od kiedy jesteśmy miastem kolektor nie był oczyszczony ani raz. 
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Ponadto w Barcikowicach była równiarka ale nie wyrównała łącznika między Barcikowicami a 

Bacikowiczkami. 

7/ 

Mieszkaniec sołectwa Ochla Pan Maciej Mroczkowski powiedział, że reprezentuje grupę mieszkańców, 

która chciałaby aby w Ochli wybudować przychodnię, w tym celu zostały zebrane podpisy 

mieszkańców, którzy zwrócili się do sołtysa z prośbą o zwołanie zebrania wiejskiego, aby 

przeanalizować temat budowy przychodni aby zostaliśmy przez sołtysa zlekceważeni, kiedyś Pan też 

poczuje na swojej skórze jak się czuje ktoś kto jest zlekceważonym. 

Co do równania dróg, to w okresie ostatnich 5 lat na ulicę Strumykową dosypano ok. 15 cm szlaki, 

chciałbym spytać czy to ma być równanie dróg czy robienie szlamu. 

8/ 

Sołtys wsi Ochla Aleksander Kosowicz lista nie zawiera 165 podpisów, są na nie osoby nieletnie, oraz 

niektóre wpisane dwukrotnie 

 

Przewodniczący Rady Dzielnicy, przerwał dyskusję. 

 

 

 

Więcej pytań nie zgłoszono. 

 

Wobec wyczerpania porządku obrad  o godz. 15.25  Przewodniczący Rady Dzielnicy  zakończył obrady. 

 

Protokołowała                                 Sekretarz  Obrad          Przewodniczący 

                            Rady Dzielnicy  

……………                                         ………………….                                …………………… 

 Ewa  Fogiel                           Marek Karwacki           Zenon Rabęda 


